
Ärge kartke 
Euroopa Liitu!

Rektor Andres Keevallik tervitas suursaadik Pekka Oinoneni TTÜ peahoones.

N ende sõnadega
võttis allakirjutanu  

ja o k s kokku oma 
avaliku loengu sisu  

eelm isel neljapäe
val Tehnikaülikooli 

külastanud Soom e  
V abariigi suursaa

dik Pekka Artturi 
O in o n en .

“E estlaste l ei m aksaks võr
relda Euroopa Liitu selliste 
liitudega, kuhu kuu lu ti sun 
niviisiliselt, EL on tä iesti va
batah tlik  liit. Eestlased, e ri
t i  noored, peaksid  endale 
selgeks tegem a liitum ise ee
lised, aga ka probleem id, 
enne kui oma otsuse liitum i
se koh ta  langetavad . M ina 
ei k av a tse  E uroopa L iitu 
kellelegi propageerida, vaid 
kõnelda sellest, nagu asjad 
tege liku lt on.”

E nne loengu t koh tu s 
su u rsaad ik  Pekka Oinonen 
re k to r A ndres K eevalliku, 
p rorektorite  jt. ülikooli esin
daja tega . P ä ra s t rek to ri 
avasõnu  ja  sen iste  Soome-

k o n tak tid e  tu tv u s ta m is t 
esitas suursaad ik  m itu asja
likku  k ü sim u st, m ille v a s 
tu sed  tõid välja  E esti ja  
Soome harid u s- ja  te a d u s 
po liitika  põhierinevused . 
Kui Soomes peetakse teh n i
kaülikoolides õppivaid noori 
võim ekaim ateks ja  töö turu l 
edu k a im atek s , siis k ip u 
tak se  E estis  end ise lt ee lis 
tam a  h u m an itaa re ria la s id . 
Soome riik  inves teerib  
tead u s- ja  a re n d u s te g e 
vusse 3% oma rahvuslikus t 
kogu toodangust, E esti riik  
vaevalt 0,7%. O luliselt kas
vas tead u se  ra h a s ta m in e  
põhjanaabrite  juu res p ä ras t 
seda, ku i ra h a  se lleks 
h a k a ti e ra ld am a  su u r te  
riigifirm ade m üügist. Eestis 
te a ta v a s t i  pole E esti T e le 
kom i ak ts ia te  m üüg ist 
saad u d  h iige lsum m ast pea 
m idagi e ra ld a tu d  te h n ik a 
te a d u s te  a ren d am isek s. 
T eh n ik ah a rid u se  ja selle 
osana tehn ikateaduste  tä h t
sustam ine ja riigipoolne toe
tu s  ongi loonud tä n a se  
N okia fenom eni. K unagi 
an tu d  avanss on nüüd  m it

m ekordselt e n n as t ta su n u d  
selle re s su rs i näo l, m ida 
Nokia jt. Soome suurfirm ad 
in v es tee riv ad  ta g a s i kõrg- 
h a rid u sse . Õ nneks langeb  
osa Soome riig i to e tu se s t 
läbi koostöö sea lse te  k õ rg 
koolide ja  u u r im isa su tu s 
tega  ka T ehn ikaü likoo lile  
n ii ü liõ p ila sv ah e tu se  p ro 
gram m ide ta rb e k s  ja  ku i 
m uul viisil.

S u u rsa a d ik  P ekka O ino
n en i h u v ita s  k a  r i ig i
eelarvest ja  üliõpilaste oma- 
v ah en d is te s t f in a n tse e rita 
vate  õppekohtade s u h ta rv  
TTÜ s, õppem aksu  su u ru s  
n ing  lõpe ta ja te  nõ u d lu s ja  
pa lg a tin g im u sed  E estis . 
S u u rsa a d ik  tu n d is  m u re t, 
kas Euroopa Liiduga üh in e
mine võib kaasa  tu u a  “ajude 
ä ravoo lu” E estis t. R ek to r 
A ndres K eevallik  tõdes, e t 
p robleem  ek sis tee r ib  te g e 
liku lt juba täna , ku i näiteks 
S ak sam aa l p a k u ta k se  
m õningaile meie parem aile  
lõ p e ta ja ile  100 000 S ak sa  
m arga su u ru s i a a s tap a lk u .

M art Um m elas

L ü k k a m e  
k i n n i s v a r a  k iv i

hoonete täh taegsele  valm i
misele a itasid  kaasa paljud 
ülikooli töötajad , m äletan  
isegi seda, kui koos m itm e 
praeguse kolleegiga sai kae
vatud “rohelise konna” vun- 
damendikaevikut. Täna pole 
seda tollal (anti käiku 1982. 
a.) meie klubilise tegevuse 
uhkuseks peetud  hoonet 
enam  kellelegi õieti vaja.

Täna, e riti aga olukorras, 
kui suu r osa meie ülikooli 
tö ö ta ja test on ise erineva 
suuruse ning kasu tuso tstar
bega k inn isvarade  om ani
kud, pole vajalik pikalt selgi
tad a  om andiga kaasnevaid  
om anikukohustusi. Kõik 
need kohustused  on seotud 
eelkõige ajakulu, aga loomu
liku lt ka suu rte  rah asu m 
m adega. Nii nagu paljud 
p e r e k o n n a d - le ib  k o n n a d  
püüavad sam m -sam m ult 
vabaneda üle jõu käivatest 
valdustest, samamoodi pea
vad käitum a ka ettevõtted ja 
asutused.

Vaata lk 3

Viim astel aastatel on üsna loogikavastaselt 
Tehnikaülikooli kui poistekooli üliõpilasesin- 
dust juhtinud mitmed naisfiguurid (Kati Kõrbe, 
Lea Danilson). Pärast viimase meesjuhi, Rait 
Talviku, skandaalset lahkumist, tuli juhatusel 
endale kiirelt uus esimees valida. Nelja kandi
daadi seast jäi lõpuks sõelale kolmandat aastat 
haldusjuhtimist õppiv Reigo Kimmel. Vaata lk 2

v e e r e m a
11. oktoobril toim us  

järjeko rd n e Info

tund, kus peaasja

liku lt oli ju tu ks TTÜ  
kinn isvara h etke

seis. H uvitava ja  p al
ju sid  šokeerinud  
ettekande tegi TTÜ  

ehitustootluse ins
tituudi professor  

Roode Liias, kes 

järgn eva lt saab sõna  
m eie lehes.

1960ndate algul an ti käiku 
esim esed hooned tu levasest 
TPI hoonetekom pleksist 
M ustam äel ning iga järgnev 
aastak ü m m e on lisanud  
nendele esim estele üha 
uusi. Iga eh itise  valm im ine 
oli suursündm us nii tollasele 
TPIle te rv ikuna  kui ka kõi
gile nendele  õppejõududele 
ja  üliõpilastele, kelle töö- ja  
õppim isting im used  sellega 
o lu lise lt paranesid . Nende



Lahjast lahusest 
kangeks 
kontsentraad i ks
Juba mitmendat nädalat 
võib Tehnikaülikooli hel
gemaid päid näha m ur
dum iseni istum as koos- 
olekulaudade taga aruta
mas aastate 2001-2005
arengukava teksti. Alustasid üksikud ideede generee
rijad, jätkasid dekaanid ja asutuste juhid, moodustati 
redaktsioonikom isjon, otsuseid  lan getas rektoraat, 
taas siirdus tekst kom isjonile ja nii edasi. Vahel on 
üheainsa lause lihvimine võtnud aega terve tunni või 
kauemgi. Tulemas on aga veel arengukava konverents 
vilistlaste  ja te iste  avalikkuse esindajate osavõtul, 
sellele tahetakse esitada teksti esim ene läbikaalutud  
versioon. Et seda seejärel taas parandam a ja tä ien 
dama hakata. Nõnda aasta lõpuni.
Võib küsida, milleks nii palju tööd ja vaeva ühe lih t
labase teksti kallal, m issuguseid  varem gi on valm is 
“treitud”. Kirjutades sinna võim alikult segaselt ja üld
sõnaliselt sisse kattuvaid ja vastuolu lisi põhimõtteid  
ja eesmärke, muu seas sellepärast, et jum ala pärast 
keegi ei saaks väljakäidud lubadustest kinni hakata. 
Et noodid oleksid küll olemas, aga laulust midagi väl
ja ei tuleks. Selline lahja segu, mis purju ei tee, aga 
ära ka ei tapa.
Seekord on kõik te isiti. Õnneks! T ahetakse kokku 
saada üks tõeliselt kange kontsentraat, m illes igal 
sõnal oleks kulla kaal ning iga eesm ärk hea tahtm ise 
korral ja tubli tööga ka realiseeritav. Ja mis veel täht
sam -  kõik kirjapandu peab olema nii arusaadav, läbi
paistev ja vajalik, et see m eie ülikoolis ka täie tead
likkusega tööjuhiseks võetakse. Lahja lahuse kangeks 
kontsentraadiks keetm isel ongi see suur eelis, et nõn
da ei muutu üksnes tekst asjalikuks ja põhjendatuks, 
vaid ka meie kõigi mõtted ja arusaamad ühistest ees
m ärkidest korrastuvad ning kinnistuvad. Me õpime 
kuulam a ü k steist ja üksteisega arvestam a, nägem a  
suurt ühist, kuid märkama ka olulist ja erilist. Et TTÜ 
kui elav organism saaks järgm ised v iis aastat tegu t
seda tõhusalt, tuleb igal tem a üksikosal täita opti
maalselt oma funktsiooni tervikus, kuid ka ülikool kui 
tervik peab selleks hoolitsem a iga oma struktuuriük
suse heaolu eest.

Reigo Kimmel —
hüperaktiivne tudengipealik

Algus lk 1

20aa8tane Tabasalust pärit noormees 
ise räägib enda iseloomustamise sis
sejuhatuseks muiates, et tegi hiljuti 
üht kümnepunkti8üsteemis psüh
holoogia testi, mille järgi on ta 11,6 (!) 
punktiga ekstravert.

Kõnnib üle Estonia lava
“Ma olen küllaltki aktiivne,” alustab 
ta tagasihoidlikult ning jõuab järgne
va poole tunni jooksul rääkida, et peale 
üliõpilasesinduse juhtimise ja õppimise 
veab tudengite kaitseingel orgunniklu- 
bi “Ollallaa”, osaleb Tallinna Ü li
koolide Väitlusklubis, mängib korvpal
li, on kolmandat aastat korvpallivõist- 
konna fännklubi president ning vahete
vahel, kui aega on, jalutab üle rahvus
ooperi “Estonia” lava. Seda viimast 
sõna otseses mõttes. “Ma olen kolm 
aastat olnud seal “mimanssartist”,” 
selgitab ta. Peale selle meeldib talle 
teha eksperimente ning kirjutada luge
jakirju Eesti Päevalehele.

Tabasalus vanemate juures elav 
noormees ütleb, et koduseid näeb ta 
harva, kuna saabub koju enamalt 
jaolt öösiti, kui eelnimetatud magavad. 
“Viimati nägin neid vist peaaegu kuu 
aega tagasi. Aga mäletan, et oman 
kahte venda,” muigab ta, “Kui vahe
peal pole neid juurde tulnud.”

Üliõpilasesindusega seoses on 
Reigol mitmeid ideid, mida tahaks 
käiku lasta. Ta loodab kinnitada 
lõpuks ära põhikirja, mis esindusel 
siiani puudub. Ta propageerib kaks 
korda kuus esmaspäeviti toimuvat 
tudengi teetundi, sest avastas mõni 
päev tagasi, et tavaline tudeng ei tea 
üliõpilasesindusest mitte midagi. Ta 
võitleb kinnisvaraosakonnaga koguni 
neljal rindel: esinduse uue ruumi, koo- 
piatädiruumi, koopiakaartidemüügi 
klaaskapi ning suitsuruumi eest.

Kapitassijast tudeng i
pealik
“Minu esimene tegevus esinduses oli 
seotud väga lihtsa füüsilise tööga: 
tassisin mööblit vanast esinduse- 
ruumist uude, mis enne oh koopiatee
nuse ruum. Koopiatädi pidi saama 
uue klaasruumi VI korpuse garderoo
bis. Äsja sain teada, et tädile ei 
raatsita klaaskappi ehitada. Praegu 
istub tädi V korpuse klaasruumis, kus 
hakatakse müüma koopiakaarte. 
Nädala pärast tuleb tervisekaitse- 
spetsialist ja viskab ta sealt välja, 
sest sealsed tingimused ei vasta  
nõuetele. Kui meil selleks ajaks pole 
kohta, kuhu teda panna, kaob 
koopiateenus TTÜst üldse ära!” 
püüab Kimmel lahti harutada ümber 
kolme ruumi põimunud segaduse- 
lõnga, mis on ikka ja jälle seotud juba 
niigi palju segadust külvanud ning 
senini lahendamata koopiateenu- 
sega. Viia lõpuni tants koopiateenuse 
ümber on Reigole veel üks eesmärk, 
tähtsuselt võibolla esimenegi.

Küsimuse peale, kas ta ei karda, 
et sellise koormuse puhul õppetöö 
kannatab, esimees muigab: “Viimase 
kolme nädala jooksul jõudsin ma loen
gusse ühe korra. Ja seegi loeng jäi 
ära,” nendib ta, et ega see arvamus 
nii vale olegi, lisab siis rahustades 
(küllap eelkõige iseennast), et on 
teisel kursusel 91 punktiga, mida pole 
sugugi vähe. “Teisel kursusel olen 
seepärast, et alustasin kolm aastat 
tagasi algselt arvutussüsteemide eri
alal, pool aastat hiljem aga avasta
sin, et füüsika pole ikka minu jaoks, 
ja kandsin punktid üle haldusjuhti- 
misse. Tänu sellele olengi graafikust 
ees ja võin mõnda aega õppimise ase
mel tudengite heaolu eest võitlemisele 
pühenduda küll,” arvab ta.

Loodetavasti saab Kimmelist tões
ti üks õige üliõpilaste õiguste eest 
seisja, mitte ajutine figuur...

Personaliuuring näitas — 
arenguruumi jätkub
6.-14. oktoobrini viidi Tehnikaülikooli 
kahes teadusosakonnas ning ühes 
haldusüksuses läbi uuring, mille ees
märgiks oh saada ülevaade organisat
sioonikultuuri hetkeseisust, et selle 
abil töötada välja stiimulite kompleks, 
mis motiveeriks töötajaid senisest 
enam andma oma panust ülikooli kui 
organisatsiooni arengusse

Uuring kinnitas, et teekond kõrge 
sisemise kultuuriga organisatsiooni
ni, mis suudaks ellu viia ülikooli ees
märke, on meil veel üsna pikk.

Tehnikaülikoolis esmakordselt 
läbiviidud anonüümsest küsitlusest 
selgus, et ülikooli personal on orientee
ritud küll tulemuslikkusele, kuid 
esmajärgus individuaalsele, mitte or
ganisatsioonilisele. Tagasihoidlik on 
ka töötajaskonna soov luua koostöö 
ning abistamise suhteid.

Eesmärgid, mida ülikoolile e si
tatakse, on kõrged. Viimasel ajal on 
korduvalt toonitatud, et Tehnikaüli
kooli eesmärgiks on olla konkurentsi
võimeline, teaduspõhisel õppetööl

tegutsev ja arenev üliõpilaskeskne 
ülikool. Seda eesmärki on võimalik 
saavutada vaid hästi motiveeritud 
töötajaskonnaga, mis toetub tuge
vatele organisatsioonisisestele  
kokkulepetele.

Organisatsiooni arengu kindlusta
miseks peab ülikool läbi viima olulisi 
muudatusi personalipoliitikas. Alus
tada tuleb kokkulepetest kõigil organi
satsiooni tasandeile kuni üksikisiku
ni välja. Samuti viia läbi süstemaa
tiliselt monitooringut ja töökvalitee- 
di kontrolli. Protsessi väärtustamise 
asemel tuleb hindama hakata tule
must. Koos akadeemiliste saavutuste
ga peab tunnustama ka oma tead
miste jagamist. Tahaplaanile ei tohi 
jääda akadeemiliste rituaalide kujun
damine, erinevate statuutide välja
arendamine ja miks mitte ka lihtsalt 
juhtide poolne tunnustus ja tähele
panu.

P ike m alt e d a sp id i, 
M&M



Lükkame kinnisvara kivi veerema
Algus lk 1

Kes teab, mis toimub 2000 
ukse taga
Tinglikult võib öelda, et iga töökoha 
(olgu see meie ülikooli jaoks nii 
õppejõu kui teaduri, üliõpilase ja 
laborandi) normaalne ning kvaliteet
ne ülalpidamine on muutunud kül
laltki kulukaks, samas on väga raske 
öelda — kui kalliks. Aritm eetiline 
keskmine — kõigi meie hoonete
kompleksi korrashoiule tehtud ku
lude jagamine kas ruutmeetritele või 
töötajate-üliõpilaste arvule -  ei anna 
kuigi usaldusväärset informatsiooni 
selleks, et teha otsuseid tuleviku  
suhtes. Kulud auditooriumi kor
rashoiule on erinevad abiruumide 
omadest, sam uti on võrreldamatud 
üks istekoht aulas ja üks õppejõu 
töökoht “õppetoolil”.

Seega -  iga kinnisvara omaniku 
huvides on omada usaldusväärset ja 
operatiivset infot sellest, kuidas tema 
valdusi tegelikult kasutatakse. 
Sellele küsim usele vastuse

“M eile õpetas see lugu, et 
kui m ajas käivad ehi
tustööd, ei tohi üliõpilas

tel lasta seal sam al ajal 

elad a!” sõnas TTÜ Ü li

õpilasküla ju hatu se esi

m ees Esko Parelo nör

d in u lt.

Kolmanda ühiselamu renoveerimise 
käigus kadus teadmata teid pidi juba 
paikapandud WC-potte, kraani
kausse ning üle kolmekümne segis
ti. “Eile võtsime vastu renoveeritud 
ehituse esimese järgu, millele kulus 
kokku 2, 5 miljonit. Täna hommikul 
käisin spetsiaalselt üle vaatamas - 
selle ajaga oli veel üks segisti kadu
nud,” lisas Parelo, kes on juhtunust 
üsna šokeeritud, kolmapäeval.

Mõistatuslikud kadumised lahen
dati tähelepanelike ühikaelanike 
poolt, kes tegid üliõpilasküla halda
jatele avalduse, et nägid teatud  
isikuid korduvalt eelpoolnimetatud 
instrum ente maha kruvimas.

saamiseks algatati kevadel inventa
riseerim ise esimene “vaatus”: ü le
vaate koostamine M ustamäel 
paiknevatest hoonetest, nende 
seisundist ja kasutam isest. Praod 
auditooriumite seintes ja trepi
kodade s-koridorides kooruv värvi
kiht on need seigad, millega paljud 
meist on ülikooli ruumides aastate 
jooksul harjunud. Paljuski puudub 
aga ülevaade sellest, mis toimub ligi 
kahe tuhande ukse taga. Omal ajal 
on hooned projekteeritud ka teistsu
guse juhtim isstruktuuri ning õp
petöö korraldusega kõrgkoolile.

Mustamäel on ülikoolil (va ü h is
elamud) üle 50 tuhande m2, millest 
umbes 30% on üldkasutatavaid pin
du (trepikojad, koridorid) ning um
bes 50% on seotud meie jaoks põhite
gevusega. Sellesse rühma kuuluvad 
nii auditooriumid, erinevad laborid 
kui ka õppejõudude ning adm inis
tratsiooni tööruumid. Inventarisee
rimise käigus kaardistati üle 1300

Kahtlused leidsid kinnitust, kummu
tades väite, et “hunt kodu ümbert ei 
murra”.

“Tänu sama korruse elanike valv
susele saime kätte paar üliõpilast, 
kelle toast leiti kahhelplaate ja muud 
kadunud vara. Tänaseks on nende
ga lepingud lõpetatud,” kinnitas 
Parelo ning lisas, et edaspidi peaksid 
turvalisust ning järelvalvet lisama 
läbipääsusüsteemi distantskaardid, 
oktoobrist alates öösiti ühiselamuid 
valvavad ESSi turvamehed ning loo
detavasti novembris toimima 
hakkav korrusevanemate süsteem , 
mille jaoks praegu konkurss käimas.

Kaugema tuleviku lootuskiirteks 
on kõigi ühiselamute üm berehita
mine boksisüsteemi, mis loodetavasti 
annab tudengitele põhjust end üm
britsevaid asju rohkem omaks pida
da ja hoida. “Kui elatakse sellistes  
tingim ustes nagu praegu, tekib pe- 
remehetuse tunne,” püüdis Parelo 
leida põhjust absurdsele varasta
misele.

Praegustes ühiselamutingimustes

ruumi põhiparameetrid ning teh
niline seisund. Tehnilised abiruumid 
(kokku umbes 350 erineva suuruse 
ja otstarbega ruumi) pole igapäeva
selt nähtavad, nende seisund on ka 
kõige “õnnetum ”. Põhiosas on need 
küllaltki liigendatud väikeruumid 
keldrites, vaid umbes viiendik nen
dest vastab neile esitatavale kvali
teediklassile.

Kinnisvara tuleb osata 
hallata
Mis saab aga edasi? Seni tehtud  
mõõtmiste põhjal oli võimalik saada 
andmeid vaid üldkogum ist ja selle 
jaotum isest erinevate tunnuste jär
gi: kasutusotstarve, kasutajad, teh
niline seisund. Samas on vajalik ka 
põhjalikum analüüs ruumide ka- 
sutam is-intensiivsuse ning teh ta
vate kulutuste osas. Kinnisvara hal
damine on valdkond, mille olulisus

virelejad ei oska asju ühisteks pida
da, neid ei hoita. Naaber naabrit ei 
tunne ega tahagi tunda. Pigem  
püütakse eralduda teistest kaaskan
natajatest, pidades end paremaks 
ning üm britsedes end suuremate 
mugavustega. Selliste põhimõtetega 
elades ei päästa varguste eest para
ku ei turvamehed ega uksekaardid. 
Eelkõige tuleb muuta suhtumist.

ühiskonnale on kasvanud, kus
juures haldamise kui professio
naalse tegevuse põhieesmärgiks on 
tagada nii omaniku (meie jaoks TTÜ) 
kui kõigi kasutajate (nii üliõpilaste 
kui neid õpetavate akadeemiliste 
struktuuride) rahulolu.

Ilmselt on meie kõigi huvides see, 
et ruumide inventariseerimisega 
liikuma lükatud “kivi” veereks eda
si ning samm-sammult jõutaks sel
lise olukorrani, kus järjest vähe
maks jääb kaebusi ruumide kor
rashoiu pärast. Selleks on vaja aga 
kulutada regulaarselt nii korista
misele kui hooldusele, vajadusel teha 
ka remonti ning põhjendatud 
ümberehitusi. Kõige selle aluseks on 
aga usaldusväärse info olemasolu 
iga allüksuse tegelikest ruumivaja- 
dustest.

Roode Liias, 
professor

“No ütleme 95% on korralikud 
normaalsed elanikud,” oli Parelo lep
lik, “Aga 1-2 % on paharetid. Ja sel
lest aitab.”

Boksisüsteem i ümberehituse 
projekteerimistööd on alanud. “Esi
tasim e pakkumise viiele arhitek
tuuribüroole. Nüüd ootame neilt 
huviga lahendusi, kuidas oleks või
malik 1963. aastal ehitatud ühisela
mud renoveerida boks-majadeks, 
mille igas boksis oleks kööginurk ja 
pesem isvõim alus,” rääkis ta. 
Ümberehitustöödega tahetakse esi
m eses ühikas alustada juba järg
m isel suvel.

Mari Klein

PRO BLEEM : P ra e g u ste s  v ile tsa te s  ü h ise la m u tin g im u ste s ei 
oska tu d e n g id  ü h iso m a n d it  h innata.

KÜ SIM U S: K u s  a su va d  p ilt id e l k u ju ta tu d  õ uduste  unenäod?

V A STU S: Ikka m eil TTÜ M ustam äe lin n akus.

Tudengid varastasid
üh ikast tua letipotte  Ja kraan ikausse



Klibakaist rariteedid
Terve nädala on peahoone fuajees 
paljude huviliste tähelepanu köitnud 
vitriin raamatute ja brošüüridega, 
millest mõni üsna klibakas iidse 
aktsiaseltsi või villavabriku põhikiri. 
See on näitus “Eesti vanem ma- 
jandusraamat” dotsent Kostel Gern- 
dorfi erakogust. Näituse avamisel 
eelm isel esm aspäeval said aga 
kümned kolleegi tervitama tulnud 
K. Gerndorfi enda jutust kuulda, et 
just nood klibakad need suurimad 
rariteedid ongi, millest mõnd säilinud 
üldse vaid üks eksemplar. Eesti ühe 
hinnatuma bibliofiilina tuntud 
K. Gerndorf lubas, et pärast ma-

Napilt miljardi eest ei saa anda kõrg
haridust enam kui 50 000 üliõpilasele. 
Tean,mida ütlevad haridus- ja  rahan
dusminister - raha ei ole. 
õige, raha pole, korralikku haridust ka 
pole, aga mõistust võiks olla!
Kui rahandusminister annaks hari
dusministrile kuus krooni ja  saadaks 
poodi saia järele, saaks ta kaks kõvaks 
kuivanud kannikat või ühe saia. Otsus
tagu ise.

J a a k  A av ik so o , 
T a r tu  Ü lik o o li r e k to r

Postim ees, 18. oktoober

Kui kasutada olukorra kirjeldamisel 
sporditermineid, siis võistleb meil abso
luutkaalus ka selliseid õppeasutusi, kel 
ei ole mingit lootust teistega sarnasel 
tasemel olla, sest nad lihtsalt on liiga 
kerged. Nad peaksid kaalus juurde võt
ma või minema üle kergemasse kaalu
kategooriasse - kutsekõrgkoolide hulka. 
Ikka selleks, et õppurid teaksid ette, mil
lised võimalused neil ühes või teises õppe
asutuses avanevad ega peaks hiljem pet
tuma.

T õn is  Lukas,  
h a r id u s m in i s t e r

Eesti Päevaleht, 18. oktoober

Kõrghariduse efektiivsus Eestis on vaid 
kolmandiku võrra parem aurumasina 
kasutegurist: eelmisel õppeaastal võtsid 
Eesti kõrgemad õppeasutused kokku 
õppima 13 300 üliõpilast, samal ajal 
omandas kõrghariduse 5000 noort.

V olli K alm , 
T artu  Ü likooli õ p p ep ro rek to r 

Eesti Päevaleht, 23. oktoober

Paljudel Eesti poliitikutel on kombeks 
käia mõõtu võtmas Euroopas või kogu
ni Ameerika mandril asuvatelt suurtelt 
ja  rikastelt riikidelt. Eks just sealt leitakse 
ka argumente tasulise kõrghariduse kii
tuseks. Tegelikult sobib meile enam ees
kuju võtta väiksematest maadest. Huvi-

janduskirjanduse näituse mahavõt
mist 6. novembril seatakse üles va
lik haruldastest tehnikaraamatutest 
Vallo Rauna erakogust. Nende näi
tustega tähistab TTÜ raamatukogu 
ühtlasi traditsioonilisi raama- 
tukogupäevi ning Eesti Raamatu 
Aastat 2000.

Näituse avamisel ja sellele järgne
nud koosviibimisel õnnitlesid eme- 
riitprofessor Raoul Üksvärav ja tei
sed dotsent K. Gerndorfi kauaaeg
sed kolleegid teenekat õppejõudu ja 
bibliofiili ka tema äsjase 55. sün
nipäeva puhul.

M&M

tav tõsiasi on näiteks seegi, et kõrghari
duse mobiilsuse poolest oleme seni veel 
30 korda tagasihoidlikum riik kui põh
janaaber Soome.

K adri M ust, 
T artu  Ü lik oo li aja loo  

m a g istra n t, K esk erak on n a  
ju h a tu se  liig e

Eesti Päevaleht, 25. oktoober

Kui ühe lõpetanud magistri kohta haka
takse andma raha 1,5 bakalaureuse ja  
ühe magistri koolitamiseks, siis jääb alles 
ainult Tartu Ülikool.

A ndrus K oppel, 
EPA tea d u sp ro rek to r

Postimees, 26. oktoober

Tallinna Pedagoogikaülikooli rektori 
Mait Arvisto sõnul selline jaotus Tallin
na noortele kõrgkoolidele, kus magis
triõppega alles alustatakse, kasuks ei tule. 
“Selline variant tuli mulle üllatusena, sest 
seda pole rektoritega arutatud, ” ütles 
Arvisto. “Näen, et hoop tuleb Tallinna 
noorte pihta, ” viitas ta sellele, et haridus
ministri esitatud kava taga on Tartu Üli
kooli lobitöö.

E esti P ä ev a leh t, 26. ok toob er

“Kui riiklikku tellimust vähendataks ning 
ma peaksin oma raha eest õppima, siis 
ei saaks ma endale kõrgharidust luba
da, " ütles Tallinna pedagoogikaülikooli 
füüsika eriala üliõpilane Marko Reedik 
(22).

E esti P ä ev a leh t, 26. ok toober

Teiseks ei ole meie väike Maarjamaa koht, 
kus nii palju riiklikke ülikoole peaks 
omavahel konkureerima. Sellised “kirp- 
ülikoolid” nagu Pedagoogikaülikool ja  
Põllumajandusülikool tuleks kiiresti 
ühendada suuremate ülikoolidega.

J ü r i M õis, 
TTÜ A asta  V ilis tla n e ,  

T a llin n a  lin n a p ea  
Mente et Manu, 18. september

2. novem ber
E lek tro en er g ee tik a  in s titu u d i 
professor Olev Liik ja doktorant 
M arkko-R aul E sop esinevad ette
kandega konverentsil “T aastuvate  
en erg ia a llik a te  u urim ine ja ka
su ta m in e” T artus.

6. - 8. novem ber
P ro fesso r  J ü r i P a p ste l esin eb  
te a d u sk o n v e r e n ts il B o sto n is  
“In te llig e n t S ystem s in D esign  
and M an u factu rin g  III”

7. novem ber
Kell 9.30 kuni 14.00 on kõigil soov i
ja te l järjekordne võ im alus anda  
verd  Tallinna Tehnikaülikooli pea
maja ruumis VI-113. Vereandmine 
toimub traditsiooniliselt Põhja-Eesti 
Verekeskuse ja üliõpilasesinduse 
koostööna.

8. novem ber
Toimub T allinnas LEONARDO da 
VINCI program m i 1999. aasta l 
a lga ta tu d  projek tid e p artn erite  
sem in ar . Organiseerib Eesti Leo- 
nardo Keskus. Eelregistreerimine 
TTÜ välissuhete osakonnas kuni 3. 
11. (madli@eduTttu.?e.)

8. - 9. novem ber
E lek tro en er g ee tik a  in s titu u d i  
p ro fessor  M ati M eldorf, d o tsen t  
H eik i Tam m oja ja  12 ü liõ p ila s t  
õ p p eek sk u rs io o n il H e ls in g is  ja
Espoos Soome põhielektrivõrgus 
Fingrid

8. - 11 .  november
T eadusnädal Saarem aal. Teadus- 
nädalal osalevad TÜ, TTÜ, TPÜ, 
EPÜ, EBS jt. Tallinna Tehnikaüli
kooli innovatsioonikeskus korraldab 
teaduspäevade raames Saaremaal 
in n o v a a tik a sem in a r i ja  in n o-  
v a a tik a n ä itu se  (09.11.), samuti 
in v esto rk o h tu m ised  innovaati- 
liste toodete pakkujatele Saare
maalt. In n o v a tsio o n ik esk u se  ju 
hataja  R aivo T am kivi esin eb  
e ttek a n d eg a  “In n o v a a tik a  ja  
teh n o lo o g ia s iir d e  tu g istru k -  
tu u r  E e stis”. 11. novembril tu t
vustavad veebipõhiseid õpikeskkon- 
di M arika O lander (TTÜ tä ie n 
d u sk o o litu sk esk u s) ja M arit 
Seepõld  (teadus - ja arendusosa-

Meie armsas ülikoolis toimub päevas 
kümneid üritusi, mida külastavad ka 
inimesed väljastpoolt. Eriti rõõmus
tav on aga võtta vastu külalisi kauge
malt.

Kuid... Paljude teekond lõpeb 
peahoone infolauas, kus puudub info 
toimuva kohta.

Piinlik on! Infosekretärid on helis
tamisel korraldajate telefonile koha
nud isegi karmi käsku: “Mis te prae
gu oma(?) külalistega tüütate, meil 
on kohvipaus!”

kond) k u rsu se  “K aasaegn e  
k esk k on d ” n ä ite l.

9. -10.  novem ber
*R ektor A ndres K eevallik  ja  ava
lik e  su h e te  o sa k o n n a  ju h a ta ja  
O lavi P ih la m ä g i v iib iv a d  R oot
sis  S to ck h o lm is  K u n in g lik u s  
T eh n ik a ü lik o o lis  (KTH-s), pidu
likul istungil. Osaletakse Stockholmi 
Raekojas ülikooli pidulikul pro- 
moveerimisüritusel. Arutusele tule
vad ka edaspidised koostöövõi- 
malused.
*T oim ub M uhum aal a v a lik -  
õ igu slik e  ü likoolide õppeprorek
to r ite  ja  õ p p eo sa k o n d a d e  ju 
h ataja te  n õu p id am ine, mille kor
raldajaks on seekord Eesti Kuns
tiakadeemia. TTÜ poolt võtavad osa 
õppekomisjoni esim ees, keemia- 
teaduskonna dekaan p ro fe sso r  
A n dres Õ pik ja õppeosakonna ju 
hataja asetäitja, K-õpikonna juhataja 
d o tsen t T iit N irk.

12. -16.  novem ber
P rorek tor  Jak ob  K ü b arsepp  ja  
m a ter ja liteh n ik a  in s t itu u d i  
v a n em tea d u r  Jü ri P irso  v õ ta 
vad  osa J a a p a n is  K yotos toimu
vast p u lb erm eta llu rg ia  k o n g res
s is t  ja n ä itu sest. Neil on kaasas 2 
suulist ettekannet ja üks poster.

Kersti Vähi, 
avalike suhete osakond

Tahaks kurjalt sajatada, kuid mis
ki nagu takistab. Olgem siiski v ii
sakad!

Infolaud on eelkõige siiski meie 
külalisele teabe andmiseks, kui aga 
teave meieni ei jõua, on piinlik.

Kulla kolleegid! Kui korraldate 
üritusi, siis teavitage sellest ka Info
lauda (tel 6202002, või saatke 
e-mail teabetalitusse kerstiv@edu. 
ttu .eel. Kasu nii teile kui kõigile 
meile!

Avalike suhete osakond

Haridus ei jookse

Head 

halloweeni!

Pange pidu, 
aga pidage piiri!

mööda
külge maha


